
RADA GMINY
w Daszynle

PROTOKOL NrXXEI/2016
z obrad XX III sesji Rady Gminy w Daszynie

odbytych w dniu 27 stycznia 2016r.

Ad,l
Przewodniczacy Rady —Marek Chwialkowski otworzyl obrady XXIH sesji Rady Grniny w

Daszynie.
Powital przybyfych na obrady sesji: radnych, soltysow, Wqjta —Zbigniewa Wojter?
Skarbnika-Gminy-Danut? Kaczmarek, Sekretarza Gminy-Mafiusza-Gmlewskiege .

Przewodniczacy stwierdzil, ze sesja jest prawomocna do podejmowania uchwal, poniewaz
uczestniczy w niej 14 radnych tj.93% ustawowego sktadu Rady. Nieobecna radna
IZawadzka.

Ad. 2
Przewodniczajcy Rady przedstawil porzajiek obrad.
Radrty H.Dabrowski zgiosil wniosek o zamiane kolejnosci punktow 6 z 7, tak aby w
pierwszej kolejnosci glosowac uchwai? w sprawie uchwalenia budzetu. gminy na 2016, a
pozniej uchwaf? w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2016-2030.
Skarbnik Gminy powiedziala, ze prawo dopiiszcza taka_zamian§. W ustawie jest zapis, ze
budzet musi bye uchwalony nie pozniej niz wieloletnia prognoza finansowa.
Przewodniczacy poddal pod glosowanie porza_dek obrad wraz ze zgloszonymi zmianami.
Porzadek obrad przyj^to jednoglosnie.

1. Otwarcie obrad, stwierdzenie quorum .
2. Przyj^cie porzajdku obrad.
3. Zapytania i wolne wnioski.
4. Sprawozdanie z dzialalnosci miedzysesyjnej Wojta Gminy Daszyna.
5. Sprawozdanie z dzialalnosci mi^dzysesyjnej komisji stalych .
6. Podjecie uchwaby w sprawie uchwalenia budzetu Gminy Daszyna na rok 2016 r.

uchwalenia Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Daszyna na la'la 2016-2030.
7. Podjecie uchwaby w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy

Daszyna na lata 2016-2030.
8. Podjecie uchwal w sprawie ustalenia trybu udzielenia i rozliczenia dotacji dla

niepublicznych przedszkoli i innych form wychowania na terenie Gminy Daszyna
prowadzonych przez 'Oseby prawne i fLzyczne oraz trybu i zakresu fcontroli
prawidlowosci ich pobrania i wykorzystania.

9. Podjecie uchwafy w sprawie przyj^cia Gminnego Programu Przeciwdzialania
Przemocy w Rodzinie na lata 2016- 2020.

10.PodJQcie uchwaly w sprawie przyj^cia Gminnego Programu Profilaktyki i
Rozwiazywania Problemow Alkoholowych oraz Przeciwdzialania Narkomanii dla
Gminy Daszyna w roku 2016".

1 l.Odpowiedzi na zapytania i wolne wnioski.
12.Przyj§cie protokohi z poprzedniej sesji.
13. Sprawy rozne.
14.Zakonczenie obrad.

Ad3
Gtos zabrali:
Radny M.Pokorski: Byl zglaszany wniosek mieszkancow o postawienie znaku
ograniczaj^cego pr^dkosc na odcinku od Pana Blaszczyka do drogi krajowej. Sprawa nadal
jest nie zalatwiona.
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Radny J.Kinski zapytal czy byla wyslana informacja do firmy, ktora ma posadowione
masztow internetowych na dachach budynkow gminnych o proponowanej ze stroBy Gminy
-wysekosoi-Gplaty -w 20-16 -jreku?
WojLodpowiedzial, ze byla wyslana informacja zapraszajaca do rozpocz?cia rozmow.
Me ma jeszcze odpowiedzl zwrotnej.

Ad.4
Wojt.przedstawil sprawozdanie z dzialalnosci miedzysesyjnej stanowiace zalacznik do
protokolu.
Nie zgloszono pytan.

Ad.5
Komisja Rozwoju Spoleczno-Gospodarczego przedstawila protokol z posiedzenia odbytego w
dniu 19 stycznia 2016 r. z tematem: Zapoznanie si? ze stanem prawnym dotyczajcym
mozliwosci usuwania pokryc dachowych. azbestowych.

Na obrady sesji przybyla radna LZawadzka. Obecnych na sail 15 radnych.

T^omisja Socja'Ino-Bytowa przedstawila protokol z ocfbytego posiedzenia w drim 8
pazdziernika 2015 r. z tematem :Ocena stami mienia komxinalnego i socjalnego na terenie
Gminy Daszyna.
Radny TJDymny zapytal czy gmina przeprowadza okresowe kontrole stanu technicznego
budynkow socjalnych?
'W6ti odpowiedziai, ie'byl wykonany audyi budy±tk6w socjalnych \ ramacb
przygotowywanej dokumentacji do wniosku o dofinansowanie modernizacji tych obiektow.
Czynione sâ  starania o popraw? stanu technicznego lokali. Jest to realize wane w miar§
mozliwosci finansowych. Jezeli gmina uzyska dofinansowanie b^dzie realizowana
modernizacja miedzy innymi koszara w Daszynie.
•Radny T.-Pymny -zapytal -c-z '̂ -s^pr-otokefy z •przeprewadzenych 'przegladQW-teohnicsHyos
budynkow koszar w Daszynie.
Woft powiedzial, ze byry dokonane przegl^dy energetyczne.
Radny T.Dymny stvvierdzil, ze w koszarach 33. drewniane stropy w bardzo zlym stanie .
Dachy pokryte ciezk£|. dachowkq.. Lokatorzy musz^. podpieraj^. kolkami, aby si§ nie zarwaly.
Oby nie doszlo do ±ragedii,.jaJc zarwie si? dach. W czasie deszczu.podktadane sa naczynia bo
woda leje si? przez dziurawy dach.
Radnv Cz.Bartniak stvvierdzil, ze podczas wizyty komisji w koszarach w Daszynie lokatorzy
stwierdzili, ze obecny stan budynkow jest wynikiem zaniedban nagromadzonych przed 30 lat
Nie jest to wina obecnej wladzy, ktora podejmuje dzialania, aby zmienic ten stan rzeczy.
Radny zwrocil uwag§ na koniecznosc dokonania dzialan w kierunku odprowadzenia wody od
strony polnocnej., ktora przy duzych opadach uderza w budynki i powoduje pogorszenie ich
stanu technicznego.
Radny T.Dymny zgodzil si? z tym, ze sa_to zaniedbania wieloletnie. Jego wypowiedz miala
na celu zwrocenie Wqjtowi uwagi na stan w jaMm znajduja_ si? lokale w koszarach, aby nie
byio zaskoczenia jak cos zlego si? stanie.
^Zakohczono dyskusj?.
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Ad.6

Skarbnik Gminy poinformowala, ze w stosunku do przedstawionego radnym wczesniej
•pr-ejektu-budzetu -i-airtopeprawM -enaawiaaym -aa wspotnyHi -posiedaeHiu-fc^miiSJ-i -aastapife
zmlana w postaci 3080 zl. 83. to srodki z wplat swiadczen nieslusznie pobranych, O taka^
kwot? zwi?ksza si? budzet po stronie dochodow i po stronie wydatkow. Pieniadze te
wpJywajq. do budzetu i wyprywaja^ w postaci zwrotu do urz?du wojewodzkiego.
Zwi?kszenie wydatkow na ubezpieczenie, a zmniejszenie w zakupie materialow,
Ogolem dochody i wydatki nie ulegaj^zmianie.
Przewodniczacy stwierdzil, ze radni zapoznac si? z opinia_ Regionalnej Izby Obrachunkowej
w Lodzi, ktor^. otrzymali wraz z materiaiami na sesj§, Opinia pozytywna ze znacz^cymi
uwagami. W zwiajzku z tym nie ma potrzeby czytac opinii na sesji.
Przewodnicza_cy otworzyl dyskusj?.
Radny T.Dymny zgtosfl wniosek o odczytanie opinii PJO, aby zapoznac z jej tresci^jej tresc
obecnych na sesji soitysow.
Radny HLDabrowski stwierdzil, ze nie zapoznat si^ z opinie i w ramach dyskusji odczyta
opini? RIO. Radny odczyta! uchwal^ Nr V/3/2016 SkJadu Orzekaj^cego Regionalnej Izby
Obrachunkowej w Lodzi z dnia 25 stycznia 2016 r. w sprawie opinii o przedlozonym
projekcie budzetu Gminy Daszyna na 2016 rok.
"RadnyT.Dymny poprosil o umieszczenie opinii RIO wBlP-ie jako zatapzriiki doProtokohiz
sesji.
Przewodniczacy poinformowat, ze opinie RIO zostaly juz umieszczone w BIP-ie zgodnie.
Pnzewodniczacy odczytal uchwal§ Nr V/3/2016 Skladu Orzekajapego Regionalnej Izby
Obrachunkowej w lodzi z dnia 25 stycznia 2016 r. w sprawie opinii dotyczajcej mozliwosci
gjSnansowarda deficytu'budzetu Gtniny "Daszyna w 201 o ro'ku.
Radny T.Dymny stwierdzil, ze na podstawie odczytanych opinii widac inna^ koncepcj? niz
w ubieglym roku, kiedy to RIO wydaio negatywna opini^ do projektu budzetu, wskazujac

wszelkie zagrozenia. W tegorocznej opinii ŝ . ogolne stwierdzenia, ze sytuacja budzetu Gmmy
Daszyna jest niepewna. Najwazniejsza kwestiato bardzo duze zadluzenie grainy. Jest to
•pedsta;w0¥.'5r-p3?Gblein'do-r923fs.fiazania. Na-keniec 20.16-?&3sa -zadfesenie gEainy fe^dzie wyBesic
13.586.134,96 zl co stanowi 95,27% planowanych dochodow budzetu gminy.
W NSA toczy sî  sprawa o rozstrzygni?cie czy sprzedaz zwrorna powinna bye zaliczana do
zadluzenia gminy. Bez wzgl^du na to, jak sajd tâ  transakcje zakwalifikuje jest to
zobowiazanie, ktore gmina musi splacic w 20121 roku. Do tego dochodzi jeszcze, co
miesieczny czynsz. S.urmijac to razem na koniec 2016 roku zadluzenie moze wyniesc
20.616.000 zl co stanowi 144,57% ogolnej kwoty dochodow gminy.
Radny przytoczyl przyklad Gminy Ostrowice, najbardziej zadhizonej gminy w Polsce ze
wskaznikiem zadluzenie 341% ogolnej kwoty dochodow. Gmina Daszyna w rankingu
zadluzenia gmin wiejskich przy wskazniku 144,57% dochodow budzetu znalazla by si§ na
TTT miejscu w Polsce pod wzgl^dem zadhizenia. Niestety wi?kszosc radnych nie zdaje sobie z
tego sprawy. W roku 2016 zaplanowano 386.200 zlna splat? odsetek plus jeszcze 351,734 zl
czynsz ze sprzedazy zwrotnej. L^cznie z budzetu gminy trzeba wydac 737,934 zi na odsetki.
Sâ  to wydatki, z ktorych gmina nie nie ma. Splacamy 92.000 zl zobowiazan, Nasuwa si?
pytanie, czy mamy zadmzac gmin? o kolejne 2.000.000 zl, aby uzupemic deficyt budzetowy
i dalej bma^c w zadluzenie gminy.
HadnyT.Dymny zgtosil wniosek o zmniejszenie wydafkdw gminy ol;wot? 2.254.000 -zk.
Zdaniem radnego nie mozna nadal zadhizac gminy . To zadna sztuka wciajj brae pozyczki.
Trzeba jeszcze miec gwarancje splaty.
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Radny T.Dymny zgiosil wniosek o zmniejszenie wydatkow na promocje z kwoty 7000 zl do
1000 zl. Uzyskane 6000 zl przeznaczyc na wydatki szkot.
-Radny H-Dabrowski stwierdzil, ze planuje sie. w budzecie kelejne pozyczki na-kwGt§
2.254.000 zl. Ma to na celu zagwarantowanie wkladu wlasnego gminy do kolejnych
inwestycji. Jezeli gmina nie otrzyma tej pozyczki nie ruszy z inwestycj^. zbrojenia terenow
inwestycyjnych.
Nad gmina^ wisi mecz Sofoklesa do czasu wyroku NS A w sprawie zakwalifikowania
sprzedazy zwrotnej. Jezeli wyrok sadu bedzie niekorzystny dla gminy wowczas gmine czeka
program naprawczy.
Radny H.Dabrowski zapytal Wojta na jakiej zasadzie naliczana jest dla Garbalina oplata za
gaz? Czy rozstrzygnieto przetarg na dostaw? gazu? Od kiedy wdrozyl Wojt taryf$ za
dystrybucj? gazu? Jaki jest obieg pienie^dzy za gaz, poniewaz koncesje; na dystrybucj? gazu
posiada gmina oraz PGK Sp.z o.o.. Czy PGK D-na ma przedluzona_ taryf? na dystrybucje_
gazu? Czy gmina moze bye dystrybutorem gazu dla DUON?
W budzecie gminy widnieje wydatek pod tytulem ,,dostarczanie paliw gazowych", czy sq. to
oplaty z tytuhi dystrybucji gazem dla PGK D-na?
Wojt powiedzial, ze roznica w taryfacb. dla Zakladu Karnego w Garbalinie wynika z tego, ze
jest zakwalifikowany do innej grapy taryfowej z uwagi na duze zuzycie gazu. Wi^ksi
odbiorcy maja^ nizsze stawki. "Roznica wynika z tego, ze projekt budzetu byl wczesniej
opracowany, a taryfy pozniej. Firma DUON be/izie pobierala gaz z sieci, a gmina bedzie
pobieraia oplat za przesyl. Jezeli chodzi o koncesj^ to PGK D-na ma na obrot, a Gmina na
dystrybucj?. Platnosci na izecz PGK dotycz^. ogolnie obslugi administracyjnej, w tym
rowniez wodociqgu.
Radny H.Dabrowski zapylal ile gmina zaplaci PGK D-na za obslug§.
Sekretarz stwierdzil, ze jest to trudne do wyliczenia. Powiedzial, ze gmina oglosila przetarg
na gaz dla naszych odbiorcow. Zaklad w Garbalinie w ramach przetargu wybral ofert^ firmy
Energa, jako najtanszq.. Gmina bedzie pobierac oplat? za przesyl. Gmina ma koncesj? na
dystrybucj^ gazu do 2030 zl.
Radny HDabrowski zapytal dlaczego w takiej sytuacji w budzecie jest y.fpisany dochod za
gaz dla Garbalina.
Sekretarz powiedzial, ze s .̂ to oplaty za przesyl zgodnie z zawart^. tunow^. z Energy
Radny HLDabrowski zapytal dlaczego 53. dwa podmioty dystrybucyjne gazu, Gmina i PGK
Daszyna?
Sekretarz .powiedzial, ze PGD Daszyna z dniem 1 srycznia 2016 r, nie ma koncesji na
dystrybucj? gazu.
Radny T.Dymny ponowil wniosek o zmniejszenie wydatkow o kwote. 2.254.198 zl. Zgiosil
wniosek o irnienne glosowanie nad jego wnioskiem oraz wniosek o imienne glosowanie nad
uchwala^ budzeto w%
Wojt powiedzial, ze gmina czeka na rozpatrzenie wniosku na modernizacje. budynkow. Jest
wniosek o pozyczk? na gazoci^g przez Daszyne i Witoni?. Jezeli chodzi o pozyczk? z
programu LEMUR na hal§ w Daszynie to sprawa byla juz omawiana na wczesniejszych
sesjach. Pozyczka jest w 50% umarzalna. W na\viazaniu do przedstawianych wskaznikow
zadtazenia gminy Wojt powiedzial, ze skladal propozycje zbycia gazoci^gu i za uzyskane
srodki splacenia zadluzenie gminy. Jest to budzet stagnacji i mozliwosci do zrealizowania.
Ograniczenie jest niezmiernie trudne. OpiniaRlO wl/odzi jest z istotnymi uwagami, a nie
negatywna. Pewne zobowiajzana posiada gmina, ale przedstawianie, jakie to jest straszne
zadluzenie to wprowadzaniem opinii publicznej w blajd. Mamy czas kiedy 53. dost^pne srodki
zewn?trzne i nalezy z tego korzystac.
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Takim przykiadem moze bye modemizacja budynkow socjalnyck, na ktora_ juz zlozony zostal
\¥niosek. Wszyscy wledza_ w jakim stasie sa_-te>abiekty. -Qminy aie stac naremeniy z
wlasnych srodkow.
Wojt apelowat, aby radni wzieli pod uwag£ potrzeby mieszkancow I przyjeli budzet w takiej
postaci., jak zostai przedstawiony.
Sekretarz stwierdzfl, ze padia propozycja wykreslenia pozyczek, na ktore Rada wczesniej
wyraziia zgodg.podeimuja_c stosowne uchwaiy. Skoro Wojt otrzymal od rady akceptacjg
zaciqgni^cia pozyczek podj^te zostaly juz pewne dziatania. Otrzymane pozyczki b^dg.
refundowaiy koszty juz poiiiesione. W sytuacji wykreslenia z budzetu nastapi koniecznosc
podjepia dzialan tiniewazniaja.cych podpisane umowy pozyczkowe.
Radny T.Dytnny stwierdzil, ze z usfyszanych wypowiedzi wynika, ze Wojt zrealizowal
Inwestycje, a teraz nie ma pieni^dzy, zeby zaplacic. Gazoci^g jeszcze dobrze si^ nie rozgrzaf,
a Wojt juz chce go sprzedaz. Moze to uczynic dopiero za trzy lata, a do tego czasu budzet
gminy nie wytrzyma, Byla mowa o remoncle drog. Jest to Meibasa wyborcza, ktor^. szczuje
sl§ ludzi. Jak b§d .̂ potulni to zrobi si^ drogi. Radny zarzucil Wojtowi, ze nie ma kontaktu z
rzeczywistoscia_ gminy. Gtoina jest zadluzona, a Wojt wciajz; zaczyna nowe inwestycje.
Wydaje srodki na rozne zb^dne sprawy, jak na przykiad zatrudnianie doradcy
inwestycyjnego.
Radny H.Dabrowski stwierdzii, ze gazociqg moze Wojt sprzedac dopiero po 5 latach od
zakonczenia inwestycji, a ta jest rozpisana w budzecie 2015-2019. Pytanie czy gmina tak
dtugo wytrzyma
Wojt powiedziaJ:, ze pozyczka LEMUR byla wprowadzona do budzetu juz w 2014 roku.
'Gmiim zalozyfe ta inwestyfcj^ kali -wfesn& srodki p&iiiewaz"byla>wpisaim na i-ist̂
oczekuja_cych na pozyczk?. W 2015 roku przyznano gminie pozyczk?. Rada w 2015 roku
podejmowala uchwal? o tej pozyczce, jak i o pozyczce z NFOS. Nie jest to cos, co pojawilo
si^ teraz.
Przewodniczacy zakonczyl dyskusj^.
PeddaJ-pod gJoso\vanie v,oiiosek radnego T.Dymnego~o przeprowadzenie gioso?Arania
imiennego nad uchwala_ w sprawie uchwalenia budzetu gminy na 2016 r.
Wynik glosowania:
Za 7
Przeciw 7
Wstrzymujace 1
Wniosefc nie zostal przyj?ty.
Przewodniczajcy poddal pod gtosowanie uchwat^ Nr XXIII/l 12/2016 w sprawie uchwalenia
budzetu gminy Daszyna na rok 2016.
Radny T.Dymny zapytal dlaczego nie jest glosowany jego wniosek o zmniejszenie wydatkow.
Przewodniczacy powiedziat, ze glosuje wnioski w kolejnosci zgloszenia, jako pierwszy by}
wniosek Wqjta w postaci uchwaiy i dlatego jest giosowany w pierwszej kolejnosci.
Wynik glosowania nad udhwaJa;
Za 9
Przeciw 4
Wstrzymujajce 2
Uchwal? Nr XXI11/112/2016 w sprawie uchwalenia bu.dzetu gminy Daszyna na rofc 2016
zostala przyj^ta wiekszoscia, glosow.
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Ad.7
Przewodniczacy zapytai czy radni zapoznali si? z atezymana z RIO w Lodzi opinia_ w sprawie
projektu uchwafy w sprawie wieloletniej prognozie finansowej Gtainy Daszyna?
Przewodnicza_cy poddal pod glosowanie ,,Kto jest za odczytaniem opinii?"
Wynik glosowania:
Za 3
Przeciw 8
Wiekszoscia_ glosow radni zdecydowali, ze nie b?dzie czytana opinia.
Radnv T-Dymny stwierdzii, ze budzet na 2016 rok zostai przyj?ty. Wieloletnia prognoza
finansowa jest prognoza.. Prognoza z roku 2015, a z roku 2016 jest zupehrie rozbiezna. Duzo
nizsze sa. dochody. Sa_ duze rozbieznosci w porownaniu z tym co planowano w ubiegrym roku
Nawet o 50%. Nasuwa si? pytanie, kto szacowal piano wane dochody w WPF-ie.
Nasze dochody w znacznej cz?sci sa_uzaleznione od realizacji inwestycji. Na przyMad z
elektrocieplownl, ktorej jeszcze nie ma.
Radny przytoczyi histori? budowy elektrocieplowni. Rozpocz^to dzialania w tym kierunku w
2010 roku. Kolejne wzmianki w budzecie to rok 2014, gdzie w budzecie wpisano kwot?
17.800.000 zl w tym 8000.000 z} z Niemiec, 6000.000 zl WFOSiGW i 3000.000 zl srodH
wlasne. Wzieto 7000.000 zi ze sprzedazy zwrotnej, ktorych juz nie ma, a trzeba fae/izie
splacic. Jest rok 2016, a elektrocieplowni nie ma i nie nie wskazuje ze si? pojawi.
Wojt poprosS o zapisanie do protokolu stow radnego, ze nie b^dzie elektrocieplowni Gdyby
nie bylo inicjatywy budowy elektrocieplowni, nie pojawil by si? na naszym terenie inwestor
budujajcy chlodnie w Daszynie. Dzi?ki temu powstaje pi?kny obiekt, gdzie wielu
iniesisk.'attcow znajdzie zatrudnienie. Gmina jest w ci*4glym kontakeie z miaisterslwem
Niemiec w sprawie dofinansowania, ktore jest wciajz aktualne. Niedlugim czasie powinnismy
otrzymac pozytywna_ informacj? z Niemiec o dofinansowaniu . Jest rowniez mozliwosc
pozyskania srodkow krajowych. Wczesniej gmina miala zagwarantowane dofmansowanie ze
strony Niemiec, ale cofhieto dofinansowanie krajowe i dlatego nie udato si? zrealizowac tej

Pomimo cia^glych slow krytyki, powinnismy inwestowac w rozwoj gminy. Jest wiele spraw
do zrealizowania: drogi, modernizacja budynfcow socjalnych. Wiadomo, ze WPF jest pewna
wizja_ .Zawiera dane ktore wynikaja_z zawansowania prac, ale 53. rowniez dane prognozowane.
Radny H.Dabrowski srwierdzi}, ze w WPF-ie sa_ wpisane niektore takie sumy, ze brak slow.
W tym roku bedzie wyrok NS A, ktory rozstrzygnie co to znaczy realizm w WPF-ie.
Radny przytoczyi wyniki NIK z kontroli Regionalnej Izby Obrachunkowej w zakresie
nadzoru nad zadluzania si? jednostek samorzajdowych.
Wojt powiedzial, ze RIO po dokonanej kontroli rozeslalo informacje do roznych instytucji
w tym rowniez do prokuratury, gdzie post?powanie zostalo umorzone. Rozeslanie informacji,
ze moglo dojsc do nieprawidlowosci spowodowalo zablokowanie dla gminy wielu dotacji.
Naslano kontrol? NIK-u, ktora wykazala, ze wszystko jest w porzajdku.
Jezeli NSA wyda wyrok korzystny dla gminy mozliwe, ze wystajpirny na drog? sq.dow .̂ o
odszkodowanie. Me majajc konkretnych zarzutow podj?to dzialania na szkod? gminy.
Wieloletnia prognoza finansowa jest prognoz% ktora zawiera pewne zalozenia planowane
do realizacji.
Kadhy H.Dabrowski stwierdzii, ze kontroia N1K-B byia w ramacn ogoiliopoisfciej akcji .
W ramach tej kontroli na 32 inwestycje skontrolowano trzy z czego jedna budzila pewne
watpliwosci. Teraz czekamy na wyrok NSA, ktory zdecyduje o budzecie gminy.
Radny T.Dymny stwierdzii, ze po kontroli RIO w 2013 r. zalecenia liczyty 60 stron.
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Zalecenia po rekontroli w 2014 roku byfy rowniez dose obszerne w przeciwienstwie do
wynikow kontroli NEK.
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stwierdzenia., ze RIO prowadzi wojn? z Gmina Daszyna. Pytanie , co to ma oznaczac.
Na odbywaja^cych si? w RIO posiedzeniach kolegiurn w sprawie uchwal Gminy Daszyna
padajq. pytania :"Po co wDaszynie gazociqg lub elektrocieptownia".
Sa_ to pytania nie zwiazane z zakresem dzialania RIO wobec samorz^du.
Radny H-Dabrowski stwierdzil, ze Wqit wystapii na droge sadowaprzeciwko RIO.
Pierwsza runda byia dla gminy vvrygrana. Zobaczymy jaki wyrok b^dzie w NSA.
Zakonczono dyskusj?

Pizewodniczacy poddal pod gtosowanie uchwal^ Nr XXHI/1 13/2016 w sprawie uchwalenia
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Daszyna na lata 2016-2030.
Wynik glosowania:
Za 9
Przeciw 3
Wstrzymuj^ce 3.
Przewodnicza_cy oglosil przerw? w obradach.
Wznowiono obrady . Obecnych 13 radnych. Nieobecni Szymanski i KinsM .

Ad. 8
Sekretarz omowil uchwal? Nr XXHI/ 1 1 4/20 1 6 w sprawie ustalenia trybu udzielenia i
rozliczenia dotacji dla niepublicznych przedszkoli i innych form wychowania na terenie

Dasz^sa. ^^GWEdzsH-vcli T^rzsz osGbv ^ra-wiis i fi2?rc23ic Qxaz. tr^'bui zskresu ko
prawidiowosci ich pobrania i wykorzystania.
Radny H.Dabrowski zapytal z czego wynika roznica wskaznika procentowego 50 % lub 40%.
Sekretarz wyjasnit, ze zalezy od tego na jaka_form§ realizacji zadania zdecyduje si? podmiot
prowadz^cy placowk?.
Nie zgloszono wiecej .pytan.
Przewodniczacy poddal pod glosowanie uchwal? Nr XXHI/1 14/20 1 6 w sprawie ustalenia
trybu udzielenia i rozliczenia dotacji dla niepublicznych przedszkoli i innych form
wychowania na terenie Gminy Daszyna prowadzonych przez osoby prawne i fizyczne oraz
trybu i zakresu kontroli prawidiowosci ich pobrania i wykorzystania.
Wynik glosowania:
Za 13
Przeciw 0
Wstrzymuja_ce 0
Uchwal? przyjeto jednogtosnie.

Ad.9
PrzewodniczacY odczytat uchwal? Nr XXDI/1 15/20 16 w sprawie w sprawie przyj^cia
Gminnego Programu Przeciwdzialania Przemocy w Rodzinie na lata 2016- 2020.
Nie zgloszono pytan.
Przewodniczacy poddal uchwal? pod glosowanie.
"Wystik gioscrwsffiis:
za - 13, przeciw - 0, wstrzymuja_ce - 0
Uchwal? przyjeto jednoglosnie.



Ad.10
Przewodniczacy odczytal uchwal? Nr XXin/l 16/2016 w sprawie przyj?cia Gminnego

Narkomanii dla Gminy Daszyna w roku 20 16".
Nie zgloszono pytan do uchwafy.
Na obrady sesji powrocili radni : Szymanski i Kinski. Obecnych na sali 15 radnych.
Przewodniczajcy poddai uchwai? pod glosowanie .
Wynik glosowania :
Za - 15, przeciw - 0, wstrzymujajce 0
Uchwal? przyj?to jednogtosnie.

Ad.ll
Wojt odpowiedzial radnemu M,Pokorskiemu, ze uwzgledniony zostanie wniosek o
postawienie znaku ograniczaja_cego pr?dkosc do 40 km wRz?dkowie.

Ad.12
Przyj?to protokol z poprzedniej sesji.

Ad.13
Softys E.Zurawicz ponownie zglosila spraw? pi^esurd^cia znaku z napisem
GOSZCZYNNO . Znafc naiezy przesunajc w Jdenrnfcu Siediewa.
Softys D.Kaczmarek poruszyl kwesti? przekazywania dokunientow softysom. Ciiodzi o
dokumenty informacyjne o tym co dzieje si§ na terenie gminy. Softys poprosil o rozeslanie
do mieszkancow informacji aby nie palili byle czym w piecach. Poniewaz jest tak
smierdza_cy dym , ze nie mozna wytrzymac. Nie mowiajs juz o ochronie srodowiska. Soltys
pOpfOSJi fOwiiJtcz t> pfzek&zaiiic ijafoi'ttiaqjc o ilic wylcSvaiiia SClckuw z Szamba ila. pola liib
inne publiczne miejsca. Na kartkach powinna bye informacja o ewentualnych karach.
Dyskutowano z softysami jakie konkretnie dokumenty chca_ otrzymywac. Materiaty na
sesje, jak radni czy informacyjne ogolne dla mieszkancow. Ostateczne ustalenia b^d^. na
spotkaniu softysow z Wqjtem.
gjjjfafg j^.Qigg^ngtri î Q^visdzisi •ze-b:('i;wBibliG$sc£ \ J','Iazewis °dzi£ dzlsci iiczcstp'0'7'0 -~*,v
roznych zaj^ciach. Mroz na dworze -8C°, a w pomieszczeniu biblioteki tylko +8C°. Brak
dost^pu do toalety. Gdzie te dzieci rnaja korzystac z toalety i jafc funkcjonowac w takich
warunkach.
Sekretarz poinformowat, ze zgtosila si? do urz§du firma z Lodzi zainteresowana montazem
oaniw fotowoltaicznych. Sotiysi otrzymaja informacje do przekazania mieszkancom.
Wojt poinformowaJ: radnych o przedstawionej propozycji Pana G.Gorki w sprawie wykupu
jego dzialki pod droga do gimnazjum. Jego propozycja to 5000 zi i wszelkie koszty
zwiajzane z transakcja pokiywa gmina.
Radni nie zaakceptowali przedstawionej propozycji i zlecili wojtowi dalsze negocjacje.
Wojt zapewni!, ze b^dzie przygotowana informacja w sprawie palenia w piecach. i
wylewania sciekow.
Soltys P.Paluszkiewicz zapytai, kiedy bf dq. tmichomlone ogniawa foto~woltaiczne.
Wojt powiedziaj;, ze czekamy na pismo z PROW-u kiedy powinnismy wlajczyc si? do sieci.
Wla^czajap si? teraz do sieci nie ma zagwarantowanej ceny 0,60 zl. Czekamy na
interpretacje czy mozna wlajszyc instalacje do sieci energetycznej nie traca_c gwarancji
wyzszej ceny sprzedazy wyprodufcowanego prajdu.

Ad.14
W zwi^zku z wyczerpaniem porza_dku obrad Przewodniczajcy rady zamknaj: XXEH sesje
Rady Gminy w Daszynie.
Protokotowala: D.Kazmierczak

PRZE


